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XLV. řádné jednání Náčelnictva Junáka 
 

 
1. Hra „ Promises, Promises!TM“           

     
Náčelnictvo Junáka věnovalo dopoledne společné hře Promises, Promises!TM, kterou 
připravila ses. Voříšková Havlová. Hra měla podpořit zejména zlepšení komunikace v týmu, 
spolupráci a tvorbu společné vize.   
 

2. Složení VRJ          

Byl jmenován nový zpravodaj VRJ pro vzdělávání br. Růžička. Ten se ve skautském 
vzdělávání pohybuje již řadu let – je instruktorem kurzů Gemini, člen odboru pro vzdělávání. 
Navíc je profesí pedagog. Svou funkci bude vykonávat dle domluvy pouze dočasně (na rok) 
jako dobrovolník – nebude tedy zaměstnancem Junáka. 
 

3. Členství ve Svojsíkově oddíle            

Náčelnictvo na návrh jmenovalo nové členy SO, mezi nimi i br. Haupta z České Lípy a br. 
Matouška z Kamenického Šenova 
 

4. Spolkový časopis – časopis pro každého skauta a skautku      

Tohoto bodu jsem se již bohužel neúčastnil, neboť jsem odjel zpět do Liberce. Tam jsem se 
na pozvání pana primátora zúčastnil slavnostního odhalení pomníku TGM před budovou 
Severočeského muzea. Před svým odjezdem jsem znovu deklaroval postoj našeho kraje 
k projektu časopisů (vyplynuvší z jednání KRJ). Tento postoj jsem zaslal i emailovou 
konferencí Náčelnictva. Vzhledem k této skutečnosti přikládám zkrácený zápis z jednání, 
resp. některé zajímavé body či příspěvky. 
 
Br. Yilma citoval usnesení jednoho pražského střediska, které se k časopisům vyjádřilo, a 
žádá NJ, aby nejdříve stanovilo cíle časopisů, které bude možné zhodnotit a provedlo revizi 
fungování TDC. Teprve potom má schválit projekt spolkového časopisu. 
Br. Horný uvedl, že není problém finance na časopisy poskytnout, avšak je třeba se zamyslet, 
zda není jiné, lepší využití pro tak vysokou částku. 
Br. Slunéčko uvedl, že nic nenutí NJ projekt schválit, a že není dobré ho uspěchat. Konečné 
rozhodnutí – vzhledem k nutnosti schválit rozpočet Junáka – by mělo padnout na 
prosincovém jednání. 
Občasník pro rodiče bude z projektu vypuštěn. 
Br. Polák upozornil, že není zcela vhodné rozeslat časopis těm, kteří časopis odmítají. Hrozí 
riziko, že se nebudou chtít registrovat v případě, že se bude kvůli časopisům zvyšovat 
poplatek. Takové náznaky přišly od některých zástupců Jihomoravského kraje.  
Obdobně tomu je v případě rodin s více dětmi. Není nutné, aby dostávaly několik stejných 
časopisů. Je to další argument odpůrců spolkového časopisu.  
Dle ses. Řezáčové převažují zápory rozeslání několika čísel zdarma, a tak navrhla pouze 
jedno ukázkové číslo na webu. V opačném případě by se měly uhradit z dotace.  
Br. Konečný se přiklonil k variantě úhrady časopisů z dotací. Br. Slunéčko upozornil, že se 
jedná o částku ca 3 mil. Kč, což není pro Junáka nízká částka. Proti krácení dotace na kraje se 
ohradila velká část zástupců z krajů.  
Úhradu časopisů z dotací nepodporuje ani br. Šantora. Dle něj jsou v Junáku důležitější 
oblasti, které je třeba podpořit, např. vzdělávání činovníků. 
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Br. Blažík seznámil se situací v kraji, kde již nyní existují oddíly, které kvůli registračnímu 
poplatku registrují jen nutné minimum členů. Proto se přiklání pouze k jednomu ukázkovému 
vydání časopisu na webu. Na to reagoval br. Konečný s tím, že se tímto krokem jednotky 
připravují o dotace, které zpětně rozděluje ústředí. 
Br. Výprachtický vyslovil osobní doporučení odsunout konečné rozhodnutí a spuštění 
projektu o rok, aby byl čas vše důkladně připravit. Již nyní je nedostatek času na propagaci a 
větší informovanost hnutí. 
To také podpořila ses. Voříšková Havlová. Byl by tak čas na propagaci, hledání sponzorů a 
inzerentů a pravděpodobně by již byl připraven on-line registrační systém. 
Br. Pulkrábek vidí ve zvyšování poplatku spíše psychologický problém podobný poplatkům u 
lékaře. Již teď členové platí za výpravy částky kolem 200Kč a nárůst poplatku by byl o 70 Kč 
na rok, což není mnoho. 
Br. Yilma vyslovil po reakcích zástupců krajů a kvůli okolnostem, které brání schválení 
projektu, návrh, zda se projektem dále zabývat. Z reakcí hnutí je patrné, že o časopisy není 
zájem. 
Opět zaznělo, že úspěch projektu závisí především na kvalitě. Hnutí volá po obnovení 
Světýlka a roveři žádají zachovat jejich časopis. TDC dostalo jednoznačný signál, že časopisy 
mají podporu a nebudou se stahovat. Nic nebrání tomu, aby se připravilo vydání vzorových 
časopisů v novém. Poté bude zřejmé, zda nový obsah zaujme. 
 
 
 


